
 

 
 

Referat af institutions-bestyrelsesmøde mandag d. 25. november 2024 i afd. Ørbæk kl. 17.00 - 19.00 

  

Mødedeltagere:   

Forældrerepræsentanter: Camilla Greve Holmestad, Carina M. Sølberg Andersen, Dorte Hjære Johansen, Julie Gry Sørensen, Mads Buch 

Petersen, Maria Lykke Nielsen-Løkkegaard og Pia Dufresne Johnsen, Jaris Juul-Jørgensen 

Afbud: Carina M. Sølberg Andersen, Vibeke Søndergaard, Bo Michael Pedersen og Disa Melanie Grønbæk Larsen 

Gæst: Line Stillinge Mogensen 

Medarbejderrepræsentanter: Vibeke Søndergaard, Jette Yrsa Kliver, Lene Andersen 

Elevrepræsentanter: Ebbe Juul-Jørgensen, Disa Melanie Grønbæk Larsen 

Ledelsesrepræsentanter: Jennie Thomsen, Bo Michael Pedersen, Lea Abbednæs 

Referent: Jennie Thomsen 

  

Mødeleder/ordstyrer: Camilla Greve Holmestad 

Næste møde: 10. december afd. Frørup kl. 17-19 

 



 

 
 

 

 

  Emne   Formål med punktet  Proces  

  

Kl. 17.00-17.20 Elevrådet  Orientering og 

drøftelse 

Nyt fra elevrådet  

 

Punktet som ønskes drøftes på næste elevrådsmøde:                   
- venskabsklasser. Hvad skal vi bruge venskabsklasserne til?                                                                                      
- Hvordan får vi respekt for vikarerne og omvendt? 

Disa var fraværende og i Frørup har der ikke været afholdt 
elevrådsmøder. Så punktet blev aflyst. 

Kl. 17.20-17.50 Folkeskolens 

kvalitetsprogram 

 

Orientering og drøftelse Folkeskolens kvalitetsprogram - Juniormesterlære 

 

Juniormesterlære i udskolingen Det er afgørende at sikre mere 

varierede undervisningsforløb, hvor elever har mulighed for at 

vælge en alternativ afslutning på folkeskolen med et mere 

praktisk sigte. 

 



 

 
 

Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og fordybelse 

vedhæftet. 

 

Loven om Kvalitetsprogrammet ikke er vedtaget endnu. 

Bekendtgørelse kommer først i foråret. 

 

Forskel på Juniormesterlærer og praktikforløb er, at elevere i 

Juniormesterlærer-ordningen stadig kan bestå folkeskolen. 

 

Juniormesterlærer-ordningen tilbydes de alle skolerne, som en del 

af del almen skoletilbud. Der laves ikke er samlet tilbud i 

kommunen.  

 

Juniormesterlærer-ordningen kan både være en dag om ugen eller 

i f.eks. en 3-4 ugers periode. OBS på skemalægningen – 

udgangspunktet vil fortsat være på den store gruppe, så der laves 

ikke skemaer specifikt for de elever, der er i en Juniormesterlærer-

ordningen. 

 

Eleverne fra både tilmelde og framelde sig Juniormesterlærer-

ordningen i løbet af skoleåret. Ordningen er derfor ikke bindende.  



 

 
 

 

Tilbuddet starter 1. august 2024, men vi skynder os langsomt. 

 

Kl. 17.50-18.00 Princip for Den åbne 

skole 

Godkendelse 

 

Princip for Den åbne skole 

 

Princip for Den åbne skole blev godkendt.  

 

Kl. 18.00-18.00 Nyt fra Skattekisten 

 

Orientering og 

drøftelse 

Nyt fra Skattekisten, herunder Landsbyordningen. 

Fast punkt på dagsordenen.  

 

Punktet udgår. 

 

Kl. 18.00-18.25 Pædagogisk tilsyn i 

Skattekisten 

 

Orientering, drøftelse 

og evt. beslutning 

Pædagogisk tilsyn i Skattekisten 

 

Der har været pædagogiks tilsyn med Skattekisten. Line, Lene og 

Jennie informerer om de ting, der kom frem på tilsynet.  

 

Bodil Bloch, der er pædagogisk konsulent i Nyborg Kommune, har 

været på besøg i Skattekisten og lavet pædagogisk tilsyn. 

Efterfølgende har Bodil deltaget i personalemøde i Skattekisten, 



 

 
 

hvor hun gav en tilbagemelding på de ting, hun observerede ved 

tilsynet. Pia Dufresne Johnsen deltog i tilbagemeldingen fra Bodil 

Bloch som forældrerepræsentant.  

 

Bodil Bloch havde under til tilsyn særlig fokus på leg og 

børneperspektiver, herunder legen, dannelse og 

børneperspektivet. 

 

 

Legen – barnets primære aktivitet.  

- Hvilke regler, normer og strukturer er der i børnehuset og 

understøttet det børnenes selvinitierede lege? 

- Hvordan understøtter personalet børnenes muligheder for 

at deltage i legefællesskaberne 

 

Dannelse og børneperspektiv – livsduelighed 

- Hvordan inddrages børnene i aktiviteterne, så de oplever 

sig betydningsfulde? 

- At aktiviteterne ikke altid er voksenstyrede? 

 



 

 
 

Skattekisten skal melde to indsatser ind til kommunen, som vi vil 

arbejde videre med. Disse tiltag drøftes på personalemøde i 

Skattekisten d. 18. december.  

 

Konklusion fra det pædagogisk tilsyn samt de indsatsområder, der 

efterfølgende skal sættes i værk, lægges på hjemmesiden. 

 

Kl. 18.25-18.40 Retningslinjer for 

samarbejdet mellem 

institutions-

bestyrelsen og 

forældrerådet 

 

Drøftelse Retningslinjer for samarbejdet mellem institutionsbestyrelsen og 

forældrerådet 

 

Påbegyndelse af nye retningslinjer for samarbejdet mellem 

institutionsbestyrelsen og forældrerådet. Jennie laver udkast til 

retningslinjer, som drøftes på næste møde. 

 

Kl. 18.40-18.55 Nyt fra ledelsen  

  

Orientering, drøftelse 

og evt. beslutning 

 

 

Nyt fra ledelsen 

 

Planlægning af Institutionsbestyrelsens årsberetning.  

- Forskellige mulighed blev drøftet f.eks. videohilsen fra 

bestyrelsen, møde hvor der efterfølgende er foredrag eller 

lignende, skriftligt årsberetning.  

 



 

 
 

Skolefoto 

- Kvaliteten af de skolefoto er ikke gode. Vi er bunden for en 

3-årig periode. Når kontrakten udløber, skal der 

efterfølgende laves kontrakt med andet firma. 

- Jennie følger op på om nuværende kontrakt indebærer, at 

der skal laves elevfoto hvert år eller om vi kan ”nøjes” med 

at få lave klassefoto.  

- Skal der laves elevfoto i skoletiden eller kan der f.eks. tages 

elevfoto i weekenden for de forældre, som ønsker dette. 

 

Kommunikation.  

Ledelsen har fået flere henvendelser ift. kommunikation når 

medarbejdere bliver sygemeldte. Ledelsen har derfor udarbejdet 

retningslinjer for kommunikation, når medarbejdere bliver 

sygemeldte.  I retningslinjerne står der bl.a. : 

 

Uge 2:  

Afdelingsleder kontakter sygemeldte medarbejder. Der aftales 

hvad der må meldes ud til  kollegerne og til forældrene. 

 

Afdelingsleder skriver ud til kollegerne og forældrene. 



 

 
 

 

De efterfølgende uger: 

Hver 3. uge melder afdelingslederen ud til kolleger og forældre, 

hvad status er på den sygemeldte medarbejder. 

 

 

Trafiksikkerhed 

Der er mulighed for at etablere en lille sti fra Ørbæk Midtpunkt og 

til cykelstativerne ved hovedindgangen. Skolen skal selv finansiere 

dette. Kan vi evt. få forældre til at lave dette arbejde? Jennie 

undersøger om vi må få forældre til dette. 

 

Jennie undersøger, at det er ok, hvis vi har en forældre, der er 

entreprenør, som vil udføre arbejdet uden løn.  

Derudover indhenter Jennie pris for etablering af stien. 

 

Kommunen har meldt tilbage, at dette ikke er en mulighed.  

 
Besparelser ift. pc’er på skoleområdet 



 

 
 

- Der skal spares penge på Skole-it-området. Skole-IT er 

kommet med tre forslag, som SDU skal godkende. Jennie 

melder tilbage, når hun ved mere.  

 
Skoleudviklingssamtaler 

Formandskabet inviteres med til de årlige skoleudviklingssamtalerne, 

hvor skolechef Lars Kofoed deltager.  

 

Kl. 18.55-19.00 Eventuelt, herunder 

evaluering af mødet.  

Evaluering Evt. + Evaluering af mødet 

 

Værdiregelsættet. Har vi været umage nok? 

- Genbesøges på møde i januar eller februar. 

   

  

Punkter til kommende bestyrelsesmøder  

 

Dagsorden til næste bestyrelsesmøde udarbejdes d. 2. december. 

Punkter til drøftelse skal indsendes senest d. 29. november kl. 12. 

 

 

    

  



 

 
 

 

Alle mødes afholdes kl. 17-19.   

20. august afd. Frørup kl. 17-20 

25. september afd. Ørbæk kl. 17-19 

24. oktober afd. Frørup kl. 17-19 

25. november afd. Ørbæk kl. 17-19  

10. december afd. Frørup kl. 17-19 – afbud Julie 

22. januar afd. Ørbæk kl. 17-19 

20. februar afd. Frørup kl. 17-19 

24. marts afd. Ørbæk kl. 17-19 

22. april afd. Frørup kl. 17-19 

21. maj afd. Ørbæk kl. 17-19 

19. juni afd. Frørup kl. 17-19 

  

 



 

 
 

 


